
PROTOKÓŁ NR III / 06 
z Sesji Rady Miejskiej w Ozimku 

odbytej w Urzędzie Gminy i Miasta w Ozimku 
w dniu 20 grudnia 2006 r. 

 
 Na stan 21 Radnych udział wzięło 19, co stanowi 90,48% frekwencji, a zarazem 
stanowi to quorum do podejmowania uchwał. 
 

Uczestniczący w Sesji: 
1. Jan Labus                – Burmistrz Ozimka, 
2. Marek Korniak        – Z-ca Burmistrza, 
3. Andrzej Staś            - Sekretarz Gminy, 
4. Renata Mlek           – Radca Prawny UGiM Ozimek, 
oraz przybyli goście według załączonej listy obecności. 

 
Sekretarzem Sesji była radna Edyta Czaplik. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Joachim Wiesbach – powiedział, że protokół z ostatniej Sesji 
jest wyłożony do wglądu i jeśli nie będzie uwag zostanie przyjęty w końcowej części Sesji. 
Następnie przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o Sesji i 
zapytał, czy ktoś ma do niego uwagi lub propozycje zmian? Wobec braku uwag poddał pod 
głosowanie porządek obrad. 
Porządek obrad: 

I. Interpelacje Radnych 
II. Obsadzenie wygasłego mandatu radnej: 

1. wręczenie zaświadczenia 
2. podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia na miejsce radnej, której mandat wygasł, 
Pana Ryszarda Drelinga (projekt uchwały Nr III/7/06, Druk Nr 1) 

3. ślubowanie radnych 
III. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2007 rok 
2. w sprawie zbycia mienia gminnego 

(projekt uchwały Nr III/8/06, Druk Nr 2), 

3. w sprawie nabycia mienia gminnego 
(projekt uchwały Nr III/9/06, Druk Nr 3), 

4. w sprawie zbycia mienia gminnego 
(projekt uchwały Nr III/10/06, Druk Nr 4), 

5. w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ozimek 
(projekt uchwały Nr III/11/06, Druk Nr 5), 

6. w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami uprawnionymi na rok 2007 
(projekt uchwały Nr III/12/06, Druk Nr 6), 

7. w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych na rok 2007 
(projekt uchwały Nr III/13/06, Druk Nr 7), 

8. w sprawie zmiany budżetu gminy na 2006r. 
(projekt uchwały Nr III/14/06, Druk Nr 8), 

9. w sprawie określenia wartości jednego punktu dla potrzeb ustalenia 
wynagrodzenia pracownikom zatrudnionym w jednostkach organizacyjnych 
Gminy Ozimek 
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(projekt uchwały Nr III/15/06, Druk Nr 9), 

10. w sprawie wyznaczenia członków Zgromadzenia Związku Gmin „Dolna Mała 
Panew”. 

IV. Uzupełnienie składu stałych komisji Rady Miejskiej 
V. Sprawy różne i organizacyjne. 

 
W/p porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 19 głosów „za”. 

 
 

Ad. I – interpelacje radnych 
 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach – poinformował, że między sesjami nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 
 
 

Ad. II - obsadzenie wygasłego mandatu radnej 
 
Pkt. II.1 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poprosił Przewodniczącego Miejskiej Komisji 
Wyborczej w Ozimku o wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego radnemu 
Ryszardowi Drelingowi oraz radnemu Janowi Grabowskiemu, który był nieobecny na 
poprzednich obradach Rady. 
 
Przewodniczący MKW w Ozimku Bogdan Jeż – wręczył zaświadczenia w/w radnym. 
 
Pkt. II.2 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy ktoś ma jeszcze uwagi lub pytania do tego 
tematu? 
Nikt nie zgłosił uwag. 

 

Uchwała Nr III/6/06 w sprawie wstąpienia na miejsce radnej, której mandat wygasł, 
Pana Ryszarda Drelinga została przyjęta jednogłośnie – 19 głosów „za’. 
 
Pkt. II.3 

Przewodniczący Rady J. Wisbach – powiedział, że ślubowanie radnych odbędzie się w ten 
sposób, że po odczytaniu roty ślubowania i wywołaniu radny wstanie i potwierdzi słowem 
„ŚLUBUJĘ” lub „ŚLUBUJĘ, TAK MI DOPOMÓŻ BÓG”. Następnie poprosił wszystkich o 
powstanie i odczytał treść ślubowania: 
 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 
i jej mieszkańców.” 
 
Radny Ryszard Dreling potwierdził, mówiąc ŚLUBUJĘ, TAK MI DOPOMÓŻ BÓG. 
Radny Jan Grabowski potwierdził, mówiąc ŚLUBUJĘ, TAK MI DOPOMÓŻ BÓG. 
 
Przewodniczący Rady J. Wiesbach – stwierdził, że od tej chwili obecnych jest 21 radnych, co 
stanowi 100%. Dodał, że nowo zaślubieni radni mogą już wykonywać swoje obowiązki. 
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Ad. III – podjęcie uchwał 
 
Pkt. III.1 

Przewodniczący Rady J. Wiesbach - poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały wraz z autopoprawką. Jednocześnie Komisje Gospodarcza i 
Rewizyjna wnioskowały, aby: 
-  zobowiązać dyrektora Ośrodka Kultury i Sportu do przeanalizowania i 
przedstawienia Radzie Miejskiej do końca lutego 2007r. kosztów utrzymania bibliotek 
w gminie w 2006r. w rozbiciu na poszczególne jednostki biblioteczne, 

- przygotować plan działania „Dinoparku” polegający na organizacji ruchu 
turystycznego i promocji gminy do końca lutego 2007r., 

- oszczędności, które powstaną po przeprowadzonych przetargach wykorzystać na 
zrobienie ul. Cmentarnej w Ozimku, jeśli nie będzie to kolidowało z gazociągiem. 

Następnie poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Janinę Grembecką o odczytanie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie budżetu gminy na 2007r.,                
a następnie Skarbnika o wyjaśnienie zmian wprowadzonych II autopoprawką do projektu 
budżetu gminy na 2007r. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Janina Grembecka – odczytała w/w opinię, która stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Skarbnik Gminy Maria Błahuta – wyjaśniła zmiany mówiąc, że zmiana jest spowodowana 
zwiększeniem dotacji celowej na bieżące utrzymanie dróg powiatowych w granicach miasta i 
na zadania w zakresie melioracji podstawowych. Łącznie dochody budżetowe zwiększają się 
o kwotę 11.451 zł. W związku z tym zmienia się również zał. Nr 2 do budżetu – plan 
dochodów dla zadań zleconych. Takie samo zwiększenie występuje po stronie wydatków 
budżetowych. Następnie odniosła się do uwag RIO, i tak: 

− stosowna uchwała proceduralna zostanie radnym przedstawiona, ponieważ trzeba ją 
dostosować do realizowanych wymogów, 

− w treści uchwały budżetowej wskazano uszczegółowienie przeznaczenia nadwyżki 
budżetowej, 

− w planie wydatków budżetowych przenosi się 16.000 zł z działu 758 z rezerwy 
celowej do działu oświata i wychowanie do szkół podstawowych na utworzenie 
dwóch pracowni komputerowych (taką kwotę wyliczono szacunkowo), 

− w treści uchwały zmienia się brzmienie zapisu dotyczącego rezerwy na cele 
oświatowe przy zachowaniu tego samego znaczenia, 

− z treści uchwały usunięto zapis z §17 pierwotnej wersji projektu budżetu, ponieważ 
RIO wskazuję, iż taka możliwość, mimo że jest, nie jest wpisana w żadną ustawę 
budżetową,  

− w planie wydatków w dziale 851 zmieniono zaszeregowanie do paragrafów dotacji do 
poradni ELIKSIR i INTEGRACJA na § 282, 

− z przeciwdziałania uzależnieniom wydzielono kwotę na przeciwdziałanie narkomanii 
(dział 851). 

 
Członek Zarządu Osiedla Nr 1 w Ozimku Krystyna Hoinka – zapytała, czy w planie budżetu 
na 2007r. jest uwzględniony remont chodnika przy ul. Opolskiej w Ozimku? 
Z-ca Burmistrza Marek Korniak – wyjaśnił, że ten chodnik jest w zarządzie dróg 
powiatowych, ale nikt nie składał propozycji, aby w budżecie na 2007r. uwzględnić jego 
remont. Dodał, że będą wykonane inne zadania. 
 



4 

Skarbnik Gminy M. Błahuta – dodała, że radni przy II autopoprawce otrzymali jeszcze 
prognozę sfinansowania długu gminy, który został przygotowany według zaleceń RIO. 
Dodał, że pożyczki i kredyty podane przy projekcie budżetu są odniesione do planowanych 
dochodów i planowanych wydatków w okresie spłaty tych zobowiązań. Wcześniej nadzór 
przyjmował takie informacje, jak zostały pierwotnie przygotowane. Nie zmienia to kwot ani 
spłat zobowiązań. 
 
Przewodniczący Rady J. Wiesbach – zapytał, czy są inne pytania? 
Radni nie zgłosili pytań. 

 

Uchwała Nr III/7/06 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2007r. została przyjęta 
jednogłośnie - 21 głosów "za". 
 
Pkt III.2 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania do tego tematu? 
Radni nie zgłosili pytań. 

 

Uchwała Nr III/8/06 w sprawie zbycia mienia gminnego została przyjęta jednogłośnie – 
21 głosów „za”. 
 
Pkt III.3 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania? 
Radni nie zgłosili pytań. 

 

Uchwała Nr III/9/06 w sprawie nabycia mienia gminnego została przyjęta jednogłośnie – 
21 głosów „za”. 

 
Pkt III.4 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania do tego tematu? 
Radni nie zgłosili pytań. 

 

Uchwała Nr III/10/06 w sprawie zbycia mienia gminnego została przyjęta jednogłośnie – 
21 głosów „za”. 
 
Pkt III.5 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania do tego tematu? 
Radni nie zgłosili pytań. 

 

Uchwała Nr III/11/06 w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ozimek została przyjęta jednogłośnie – 21 
głosów „za”. 
 

Pkt III.6 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania do tego tematu? 
Radni nie zgłosili pytań. 
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Uchwała Nr III/12/06 w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami uprawnionymi na rok 2007 została przyjęta 
jednogłośnie – 21 głosów „za”. 
 

Pkt III.7 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy radni mają pytania do tego tematu? 
Radni nie zgłosili pytań. 

 

Uchwała Nr III/13/06 w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2007 została przyjęta jednogłośnie – 21 
głosów „za”. 
 

Pkt III.8 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania? 
Radni nie zgłosili pytań. 

 

Uchwała Nr III/14/06 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2006r. została przyjęta 
jednogłośnie – 21 głosów „za”. 
 
Pkt III.9 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania do tego tematu? 
Radni nie zgłosili pytań. 

 

Uchwała Nr III/15/06 w sprawie określenia wartości jednego punktu dla potrzeb 
ustalenia wynagrodzenia pracownikom zatrudnionym w jednostkach organizacyjnych 
Gminy Ozimek została przyjęta jednogłośnie – 21 głosów „za”. 
 

Pkt III.10 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – wyjaśnił, że zgodnie z pismem Związku Gmin „Dolna 
Mała Panew” spośród Rady Miejskiej należy wyznaczyć dwóch członków do tego związku. 
W  związku z tym poprosił o zgłaszanie kandydatur.   
 
Radny Antoni Mielniczek – zgłosił kandydaturę radnego Jana Grabowskiego. 
Radny Grabowski wyraził zgodę. 
 
Radny Piotr Hendel – zgłosił kandydaturę radnego Jerzego Libery. 
Radny Libera wyraził zgodę. 
 

Uchwała Nr III/16/06 w sprawie wyznaczenia członków Zgromadzenia Związku Gmin 
„Dolna Mała Panew” uwzględniająca w/w kandydatury została przyjęta większością 
głosów – 19 głosów „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Ad. IV – uzupełnienie składu stałych komisji Rady Miejskiej 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – powiedział, że w związku ze złożeniem w 
dniu dzisiejszym ślubowania przez dwóch radnych należy uzupełnić składy naszych komisji. 
Poprosił radnych R. Drelinga i J. Grabowskiego o zadeklarowanie, w której komisji chcą 
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pracować. Przypomniał, że ilościowo brakuje jeszcze członka w Komisji Oświaty i Polityki 
Społecznej oraz w Komisji Ochrony Środowiska Bezpieczeństwa. 
 
Radny R. Dreling zadeklarował chęć pracy w Komisji Oświaty i Polityki Społecznej. 
Radny J. Grabowski zadeklarował chęć pracy w Komisji Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony P.Poż. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
uwzględniający te deklaracje. 
 
Uchwała Nr III/17/06 w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty i 
Polityki Społecznej oraz Komisji Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony P.Poż. została przyjęta jednogłośnie – 21 głosów „za”. 

 
 

Ad. V – sprawy różne i organizacyjne 
 

Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – poprosił o przyjęcie poprzez głosowanie protokołu                
z ostatniej Sesji. 
 
Protokół z ostatniej Sesji został przyjęty przez Radę Miejską w Ozimku większością 
głosów – 19 głosów „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – przypomniał, że zgodnie z pismem Z-cy 
Burmistrza Rada powinna wytypować co najmniej 2 radnych do pracy w komisji 
negocjacyjnej z oświatowymi związkami oświatowymi. Przypomniał również, że na 
komicjach wytypowano radnych J. Grembecką i J. Wiernego. Zapytał, czy są inne 
propozycje? 
 
Radny J. Wierny – zaproponował kandydaturę radnego Ryszarda Dreling. 
Radny R. Dreling wyraził zgodę. 
 
Komisja negocjacyjna do pracy z oświatowymi związkami zawodowymi w składzie 
Janina Grembecka, Jan Wierny i Ryszard Dreling została zaakceptowana przy                      
20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – przedstawił radnym propozycję planu pracy Rady 
Miejskiej na 2007r. i zapytał, czy są jakieś uwagi bądź inne propozycje? 
 
Z-ca Burmistrza M. Korniak – zaproponował, aby: 

- ocenę dróg i chodników w gminie oraz oświetlenia przenieść ze stycznia na kwiecień, 
jak również na kwiecień przenieść stan dróg po okresie zimowym z maja. Wówczas 
będzie analizowany jeden duży punkt, 

- przesunąć temat inwestycji „Dinopark” z marca na sierpień, ponieważ umowa 
zawarta z wykonawcą przewiduje termin zakończenia prac na koniec lipca, 

- stopień wykorzystania obiektów sportowych przesunąć na miesiąc wrzesień, 
- funkcjonowanie OSP w gminie umieścić we wrześniu, ponieważ najwięcej wydatkuje 
się środków właśnie w okresie letnim, jest wtedy najwięcej pożarów, 

- temat „oceny realizacji inwestycji termomodernizacyjnych przedszkoli w gminie” 
przenieść z sierpika na październik i zamiast przedszkolami zająć się wszystkimi 
obiektami gminnymi. 
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Radny Piotr Hendel – zasugerował, aby pkt 3 ze stycznia – ekologia w gminie i mieście 
przenieść na luty, ponieważ jest to temat zbliżony do pkt 2 w lutym i wówczas można to 
rozpatrywać jako jeden temat. 
 
Burmistrz Ozimka Jan Labus – zaproponował, aby w pkt. 1 w maju dotyczącym sportu 
rozwinąć pakt kierunki rozwoju sportu masowego i wyczynowego w gminie o „stan obecny”. 
 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – zapytał, czy są inne propozycje zmian do planu pracy 
RM? Wobec braku innych zmian poddał pod głosowanie plan pracy Rady Miejskiej wraz ze 
wszystkimi wyżej zaproponowanymi zmianami. 
 
Rada Miejska plan pracy na 2007r. przyjęła jednogłośnie – 21 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Obrad J. Wiesbach – powiedział, że odbędzie spotkanie z przewodniczącymi 
komisji i ten plan w trakcie roku może jeszcze ulec zmianie w razie takiej potrzeby. Radni 
zostaną o tym poinformowani. Następnie przypomniał, że dla radnych, którzy ślubowali w 
dniu 21 listopada 2006r. jutro mija termin składania oświadczeń majątkowych. 
 
Sekretarz Gminy A. Staś – powiedział, że szkolenie, którego program radni otrzymali 
odbędzie się w sobotę, jeśli będzie odpowiednia ilość chętnych. Następnie wyjaśnił, że 
składka członkowska do Związku Gmin Śląska Opolskiego wyniosłaby 10.265 zł, gdybyśmy 
do niego przystąpili. 
 
Z-ca Burmistrza M. Korniak – powiedział, że od roku gmina prowadzi rozmowy z parafią 
ewangelicko - augsburską na temat zagospodarowania parku ewangelickiego. Jeśli parafia 
zobowiąże się do wykonania dokumentacji technicznej, gmina zamierza wygospodarować 
środki na utwardzenie drogi prowadzącej na cmentarz. Podczas rozmowy z proboszczem 
Marianem Niemiec padła koncepcja, aby ta droga stanowiła drogę gminną. Jest to dobry 
pomysł, bo wówczas byłby dojazd do wszystkich znajdujących się tam budynków w razie 
takiej potrzeby. Poprosił, aby Rada wyraziła opinię, czy gmina powinna zająć się przejęciem 
tej drogi. 
 
Rada Miejska jednogłośnie opowiedziała się za propozycją, aby gmina poczyniła 
starania o przejęcie drogi prowadzącej na cmentarz ewangelicki – 21 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej J. Wiesbach – odczytał pismo Burmistrza Ozimka do 
Burmistrza Heinsberga, które stanowi załącznik do protokołu, a które dotyczy prośby o 
wyznaczenie terminu spotkania na temat stosunków partnerskich między miastami. 
Powiedział również, że do Biura Rady wpłynęło bardzo dużo życzeń świątecznych i 
noworocznych, w tym również od Ks. Helmuta Golletz. Następnie zarówno Przewodniczący, 
jak i Burmistrz złożyli wszystkim jak najlepsze życzenia z okazji nadchodzących Świąt 
Bożego Narodzenia i Nowego 2007 Roku. Następnie przewodniczący Rady zapytał, czy są 
inne sprawy do wyjaśnienia? 
Nikt nie zgłosił więcej spraw. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął III Sesję Rady 
Miejskiej w Ozimku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 15.15 do godz. 17.10. 
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PROTOKOŁOWAŁA:      SEKRETARZ:  PRZEWODNICZYŁ: 
 
 
 
 
 


